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er stillet efter ønske fra Torsten Schack Pedersen (V). 
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Spørgsmål 

Hvad har regeringen foretaget sig i forhold til Kommissionen vedrørende den danske 

teafgift, jf. svaret på SAU (2012-13) alm.del, spm. 588? 

 

Svar 

Skatteministeriet har siden besvarelsen af alm.del, spm. 588 den 22. august 2013 været i 

kontakt med EU-Kommissionen. På baggrund af denne kontakt kan det lægges til grund, 

at det er tilladt at have nationale afgifter, men medlemsstaterne skal sikre sig, at deres 

lovgivning er i overensstemmelse med alle EU-lovgivningens bestemmelser, herunder 

særligt kravet om ikke-diskriminering i beskatningen. 

 

Forpligtelsen til at sikre sig, at tiltaget er i overensstemmelse med alle EU-lovgivningens 

bestemmelser, betyder, at en afskaffelse vil være underlagt de generelle EU-regler om 

forbud mod statsstøtte, diskriminering og konkurrenceforvridning. En officiel udtalelse 

om eventuelle statsstøttemæssige implikationer af en afskaffelse af teafgiften fra Kommis-

sionen, vil kræve en formel statsstøttenotifikation af tiltaget.  

 

En afskaffelse af teafgiften skønnes at medføre et mindreprovenu på knap 10 mio. kr. 

årligt.  
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